
Stiftende Generalforsamling for Friskolen Vildskud 
 
Dato: 07. januar, 2025 
Sted: Aarhus C  
 
 
 
1 Velkomst  
 

● Lea Haller byder velkommen til stiftende generalforsamling for Friskolen Vildskud 
 
2 Valg af dirigent 
 

● Marianne Bjerregaard vælges som dirigent til generalforsamlingen  
 
3 Valg af referent 
 

● Henriette Bisgaard vælges som referent til generalforsamlingen  
 
4 Registrering af fremmødte 
 

● Til mødet deltager; Marianne Bjerregaard, Tobias Egmose, Nanna Blichfeldt-Widahl, 
Patrick Blichfeldt-Widahl, Kelly Draper Rasmussen, Jeanne Rank, Inger Thyrre 
Sørensen, Henriette Bisgaard Andreasen, Rikke Billeskov Jansen 

 
5 Valg af stemmetællere 
 

● Nanna og Lea vælges som stemmetællere.  
 
6 Status ved initiativgruppen 

 
● Lea Haller giver en kort status for Friskolen Vildskud. At nå hertil, hvor vi afholder 

den stiftende generalforsamling for Friskolen Vildskud, har været en lang og mere 
eller mindre struktureret proces.  
Vi har ansøgt STUK om at oprette friskole og er godkendt hertil (under 
forudsætning af, at vi imødekommer de gældende regler). Den. 1. februar 2025 skal 
vi indsende vedtægter og rate 2 af depositummet, hvilket udgør 10.000 kr.  
I dag skal vi nedsætte en bestyrelse og have skabt en mere strømlinet proces frem 
mod åbning af skolen. Planen er herefter, at bestyrelsen skal definere de 
fremadrettede opgaver frem mod skolens åbning.  
Der bliver derfor nedsat udvalg samt arbejdsgrupper, der får konkrete opgaver at 
løse for bestyrelsen. Bestyrelsen selv får til opgave at lægge en tidslinje for den 
samlede proces og for at sikre koordinering mellem udvalg og arbejdsgrupper.  
Der er udarbejdet et udkast til vedtægter, hvilket har været tilgængeligt for 
mødedeltagerne siden mødeindkaldelse med dagsorden blev udsendt. Lea Haller 
opfordrer til, at det aktuelle udkast til vedtægter bliver stemt til godkendelse dags 
dato.  
  

● Da Marianne og Kelly formentlig skal ansættes på skolen, vælger de ikke at stille op 
til valg af bestyrelsen.  



● Lea supplerer; Vi har netop i dag haft møde med et muligt kommende advisory 
board. Vi ønsker et advisory board, fordi det - ud over at støtte en ny skole - også 
skal være en bevægelse ind i den bevægelse, som allerede er i gang om, hvordan 
vi kan lave bedre skoler til børn.  
Til mødet deltog Anne Vestergaard, som har “socialfagligt indblik”, Pernille Darling, 
der er børn- og ungepsykiater med fokus på tilknytning. Pernille beskrev i dag en 
frustration over, at hun ikke kan pege på nogle konkrete skoler, som hun kan bakke 
op om. Nikolaj Bloch er ansat i psykologisk ressourcecenter og har en masse 
praksisnær erfaring, særligt vedr. traumebevidst tilgang. Planen er, at vi skal 
håndplukke andre til vores advisory board, og vi har allerede dialog med flere 
potentielle folk. Vi skal vide, at vi har nogle vanvittigt dygtige mennesker, som vil det 
samme som os. Vi er på rette vej.  
 
Vi er i fuld gang med at finde lokaler og kigger flere steder. Konkret sender vi nu et 
udspil afsted. En anden interesseret har budt ind direkte til ejeren selv (vi har været 
i dialog med en ejendomsmægler), og den anden interesserede lejer er, så vidt vi er 
orienteret, i dialog med ejerne omkring at skrive lejekontrakt. Vi har derfor planer 
om at sende vores udspil direkte til ejeren. Derudover har vi kontakt til flere 
mæglere, der formidler en del egnede ejendomme i Aarhus-området. 

 
7 Gennemgang af vedtægter, debat og afstemning om disse 

 
● Vi afsætter 15 min til at gennemlæse vedtægterne. Lea opfordrer til, at vi godkender 

vedtægterne, fordi vi - for at komme videre i processen - skal have oprettet et 
CVR-nummer, bankkonto og valgt bestyrelse. Efter gennemlæsning, rettes paragraf 
8 til: “Der indkaldes til ekstraordinær generalforsamling med 1 uges varsel”. 
Vedtægterne godkendes herefter enstemmigt. 

 
8 Valg af bestyrelse 
 

● Bestyrelsen skal vælges med 5 medlemmer og 2 suppleanter. Lea Haller, Nanna 
Blichfeldt-Widahl, Jeanne Rank, Inger Thyrre Sørensen, Henriette Bisgaard 
Andreasen ønsker at opstille til bestyrelsen. Alle vælges ind. Tobias Egmose og 
Rikke Billeskov Jansen ønsker at opstille som suppleanter. Begge vælges ind ved 
afstemning.  

 
9 Evt 

● Inger spørger ind til begrebsafklaring omkring “skolekreds”, “forældrekreds” og 
støtteforening. Efter afklaring heraf, er der enighed om, at friskolen ønsker sig en 
støtteforening, og at dette drøftes på førstkommende bestyrelsesmøde.  

 


